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1 PvdD- hr. 
Zoon

8a Mw. Zaal Datacenterstrategie a. Er worden een aantal 
vestigingsgemeenten 
aangewezen: Amsterdam, 
Haarlemmermeer, 
Diemen en Hollands 
Kroon (p4)
   Waar ligt de basis voor 
juist deze locatiekeuze? 

b. 'Datacenters mogen 
zich vestigen .. grenzend 
aan bedrijventerreinen.' 
(p26)
   Wordt daarmee bedoeld 
dat datacenters zich 
moeten vestigen óp 
bestaande 
bedrijventerreinen 
(planologisch) of dat er 
nieuwe 
bedrijventerreinenruimte 
gecreëerd wordt grenzen 
aan planologische 
bedrijventerreinen?

c.  De definitie (p7) bij 
datacenters staat een 

a. Deze locaties zijn gekozen op basis van de huidige 
concentratie van datacenters in deze gemeenten.

b. Datacenters kunnen zich alleen vestigen op locaties waarvan 
de bestemming toereikend is, planologisch bestemd voor 
bedrijven.

c. De provincie is bevoegd gezag voor de Wabo-vergunning 
(zowel milieu als bouw) bij bedrijven en instellingen met 
stookinstallaties (waaronder noodstroomaggregaten) van 50MW 
of meer. Dat staat los van de gehanteerde definitie van 
datacenters in deze Datacenterstrategie.

d. Zoals aangegeven in de Datacenterstrategie willen we in de 
verordening een verplichte afspraak opnemen tussen provincie 
en gemeenten waar datacenters zich nog mogen vestigen, 
gericht op: 
• Impact op de omgeving 
• Multifunctioneel ruimtegebruik 
• Uitwerking stedenbouwkundig plan en beeldkwaliteitsplan.
Daar worden de duurzaamheidseisen die Amsterdam en 
Haarlemmermeer stellen in meegenomen.

e. De datacenterstrategie gaat niet in op beveiliging van 
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oppervlakte van 2.000m2 
en 5MVa. Worden dit de 
nieuwe regel waarbij de 
provincie bevoegd gezag 
is of blijft dat (alleen) de 
>50MW stookinstallaties 
vanuit de Wabo?

d. Op pagina 22 staat dat 
gem. Amsterdam en 
Haarlemmermeer 
aanvullende 
duurzaamheidseisen 
hebben. 
Is het technisch mogelijk 
om deze eisen richting 
provinciaal-niveau 
(bijvoorbeeld in de 
OV2022) te tillen voor een 
gelijk speelveld?

e. Fysieke beveiliging bij 
datacenters neemt steeds 
verder toe. Is de 
datacenterstrategie 
afgestemd met Nationaal 
Coördinator 

datacenters en is daarom ook niet afgestemd met de Nationaal 
Coördinator Terrorismebestrijding en Veiligheid

f. Datacenters kunnen zelf voorzieningen treffen om (hemel-
)water op te vangen en beschikbaar te houden.

g. De aangewezen clusters zijn al gebaseerd op de huidige 
concentraties van datacenters. De aanwijzing van de 
datacenterclusters kan eventueel aanpassingen van de dijken tot 
gevolg hebben. Voor primaire kering is dat op korte termijn 
onwaarschijnlijk omdat bij de vaststelling van de nieuwe normen 
van deze keringen in 2017, zijn verwachte economische 
ontwikkelingen in 2050 al meegenomen. Voor de regionale 
keringen is dat anders, omdat elke 12 jaar de keringen periodiek 
worden getoetst op de dan aanwezige actuele economische 
waarden achter de keringen. Het kan dan zo zijn dat de 
potentiele schaderisico door de datacentra in de volgende 
toetsronde zodanig is toegenomen dat de norm van een 
regionale kering niet meer voldoet en dat er dus een 
versterkingsopgave noodzakelijk is. Toekomstige datacentra 
worden dus meegenomen in een volgende toetsronde, als ze 
daadwerkelijk gebouwd en in functie zijn.
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Terrorismebestrijding en 
Veiligheid m.b.t. 
Ruimtelijke Ordening en 
andere provinciale 
bevoegdheden?

f. Op wat voor manier 
kunnen (p. 23) 
datacenters rekening 
houden met niet 
gegarandeerde 
waterbeschikbaarheid (in 
droge zomers).

g. heeft het aanwijzen van 
provinciale 
datacenterclusters 
gevolgen aanpassingen 
van bijv. dijken en 
gemalen? 

h. Op gemeentelijk niveau 
wordt er al gesproken om 
Maatschappelijke kosten-
baten analyse (MKBA) uit 
te voeren. Is er gekeken 
of dit ook gedaan kan 

h.  In deze Datacenterstrategie zijn de belangrijkste 
maatschappelijke voor- en nadelen al in beeld gebracht 
waardoor wat ons betreft een MKBA weinig meerwaarde zal 
hebben.
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worden voor deze 
(provinciale) 
Datacenterstrategie?

2 CDA 8a Mw. Zaal Datacenterstrategie 1. Zijn er buiten 
Amsterdam, 
Haarlemmermeer, 
Diemen en Hollands 
Kroon andere gemeenten 
die ambities hebben voor 
grote of kleine 
datacenters binnen hun 
gemeentegrenzen?
2. In de 
vestigingsvoorwaarden 
zullen tav duurzaamheid 
voorwaarden opgenomen 
worden gericht op 
maximale inzet op 
energiebesparing etc. 
(p.5). Worden er bij deze 
inspanningsverplichtingen 
ook ondergrenzen 
vastgesteld welke behaald 
moeten worden?
3. De 
datacenterstrategie richt 
zich vooral op nieuwe 

1. Naast een uitbreiding in Haarlem zijn er geen andere 
gemeenten die hebben aangegeven ambities te hebben ten 
aanzien van datacenters met een verbruik van meer dan 5MVa.

2. Als ondergrens gelden de wettelijke verplichtingen welke voor 
kleinere datacenters (met een opgesteld vermogen van minder 
dan 20MW) neerkomen op de verplichte maatregelen uit de 
Erkende Maatregelenlijsten voor energiebesparing (EML).

3. Nee daar kunnen we geen indicatie van geven. Wij hebben 
vanuit de gemeenten Amsterdam, Haarlemmermeer, Diemen, 
Hollands Kroon alleen indicaties hoe het stroomverbruik van de 
datacenters zich de komende jaren kan gaan ontwikkelen.

4. Afgezien van het feit dat een datacenter ook een bedrijf is, is 
er juridisch geen mogelijkheid om in te grijpen op de vrije markt 
van aan- en verkoop van duurzame stroom. Overigens zijn 
datacenters stabiele grootverbruikers die met hun 
gegarandeerde langjarige stabiele afname grootschalige 
duurzame energieprojecten mede mogelijk maken (zie ook: 
https://fd.nl/ondernemen/1373203/buitenlandse-
multinationals-cruciaal-voor-slagen-van-de-energietransitie-in-
nederland) 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ffd.nl%2Fondernemen%2F1373203%2Fbuitenlandse-multinationals-cruciaal-voor-slagen-van-de-energietransitie-in-nederland&data=04%7C01%7C%7C1ea594192dcb4de442c708d96d145497%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637660756340863855%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=cN3DT59ucZbM%2F2%2F1F5OKtkXh6cTT%2FmeB7HCwKuzaOrk%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ffd.nl%2Fondernemen%2F1373203%2Fbuitenlandse-multinationals-cruciaal-voor-slagen-van-de-energietransitie-in-nederland&data=04%7C01%7C%7C1ea594192dcb4de442c708d96d145497%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637660756340863855%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=cN3DT59ucZbM%2F2%2F1F5OKtkXh6cTT%2FmeB7HCwKuzaOrk%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ffd.nl%2Fondernemen%2F1373203%2Fbuitenlandse-multinationals-cruciaal-voor-slagen-van-de-energietransitie-in-nederland&data=04%7C01%7C%7C1ea594192dcb4de442c708d96d145497%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637660756340863855%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=cN3DT59ucZbM%2F2%2F1F5OKtkXh6cTT%2FmeB7HCwKuzaOrk%3D&reserved=0
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datacenters. Met de 
aanwijzing van de 
bedrijventerreinen 
waarop of aangrenzend 
zich nog nieuwe 
datacenters kunnen 
vestigen, is er een 
indicatie hoeveel 
toekomstige datacenters 
potentieel mogelijk zijn 
die onder de 
datastrategie vallen 
bovenop de al bestaande 
57 datacenters?
4. 98% van de totale 
aansluitcapaciteit van 
datacenters wordt vanuit 
duurzame bronnen 
ingekocht waarvan ruim 
de helft afkomstig is van 
Nederlandse opwek 
(p.19). Streven is om ook 
woningen en bedrijven in 
toenemende mate 
gebruik te laten maken 
van stroom in plaats van 
fossiele brandstoffen. Nu 
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de hoeveelheid duurzame 
stroom zijn begrenzingen 
kent, is het juridisch 
mogelijk woningen en 
bedrijven voorrang te 
geven op het gebruik van 
duurzame bronnen 
voordat er nieuwe 
datacenters kunnen 
worden gevestigd die 
stroom van duurzame 
bronnen in willen kopen?

3 CDA 6a CdK Samenwerkingsafspr
aken MRA

1. Samenwerkingsafspra
ken p. 13: Om ook 
kleinere gemeenten 
de kans te geven hier 
aan bij te dragen 
wordt per deelregio 
de benodigde inzet 
voor de MRA-directie 
en flexibele schil 
bepaalt. Het is aan de 
deelregio om 
gezamenlijk te bezien 
hoe de gevraagde 
inzet wordt geleverd. 
Als het om niet 

Deze afspraak is gemaakt omdat sommige kleinere gemeenten 
in de praktijk niet over voldoende ambtelijke capaciteit 
beschikken om een ambtenaar (gedeeltelijk of voor een hele 
werkweek) uit te kunnen lenen voor MRA-activiteiten. Het 
voorstel is dan dat met de andere gemeenten uit de deelregio 
tot een gezamenlijke inzet wordt gekomen. In de praktijk zal het 
vermoedelijk dan zo uitpakken dat de grotere gemeente 
ambtelijke inzet levert en de kleinere gemeenten daar iets aan 
meebetalen. Het is aan de deelregio zelf om dit in goed 
onderling overleg te regelen, en ook om te bepalen. Het gaat 
hier dus niet om een verplichting.
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leveren van mensen 
niet haalbaar is, dan 
betalen de 
betreffende 
deelnemers naar 
analogie een extra 
financiële bijdrage. 
Wordt hiermee 
bedoeld dat als een 
deelregio geen 
mensen om niet 
levert de deelregio 
dan aan de MRA een 
financiële 
compensatie 
verschuldigd is of 
wordt hier bedoeld 
dat een (kleinere) 
gemeente verplicht is 
een financiële 
bijdrage te leveren 
aan de kosten van de 
inzet van de 
deelregio, als zij zelf 
geen personele uren 
kunnen inzetten? Wat 
wordt bedoeld met 
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“naar analogie”?

4 CDA 8c Mw. Zaal Europastrategie 
2022-2030

1. Wat zijn de 
gevolgen van de 
lobbyinzet voor een meer 
duurzame besteding van 
de middelen in het GLB 
voor een gemiddelde 
Noord-Hollandse 
agrariër?

1. De lobbyinzet in de afgelopen periode heeft geleid tot meer 
verduurzaming van het GLB. Dit heeft met name invloed op de 
directe inkomenssteun voor agrariërs die zij ontvangen via de 
basispremie. Allereerst worden de voorwaarden om voor de 
basispremie in aanmerking te komen verzwaard door Brussel. 
Bovendien wordt de premie fors lager en in de looptijd van het 
GLB mogelijk geleidelijk verder verlaagd. Agrariërs kunnen tot 30 
procent meer hectaresteun ontvangen als ze deelnemen aan de 
ecoregeling ter verduurzaming van de landbouw. Daarnaast 
kunnen agrariërs naar verwachting een beroep doen op 
regelingen zoals we die nu kennen uit het POP3, zoals regelingen 
voor het agrarisch natuurbeheer (ANLb), kennis en 
samenwerking, innovatie, investeringen en jonge agrariërs. Op 
deze manier worden de agrariërs ondersteund in de verdere 
verduurzaming. Op dit moment zijn de regelingen en het 
programma nog in ontwikkeling.     

5 FvD/ hr. 
Dekker

14i CdK Jaarverslag HAC 1. Onder welk orgaan valt 
de HAC, met andere 
woorden aan wie draagt 
zij verantwoording af?
2. Welke personen maken 
onderdeel uit van de 
HAC?
3. Betreft van deze 
personen het deelnemen 

Antwoord 1 
De Hoor- en adviescommissie is een onafhankelijke commissie 
die op grond van artikel 7:13 van de Algemene wet 
bestuursrecht kan worden ingesteld. 
De Verordening op de behandeling van bezwaar- en 
klaagschriften Noord-Holland 2014 is door Provinciale Staten 
Noord-Holland vastgesteld (de Verordening). Op grond van 
artikel 12 van de Verordening brengt de HAC jaarlijks verslag uit 
van haar werkzaamheden aan gedeputeerde staten en 
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aan de HAC dit hun 
hoofdfunctie of bekleden 
ze andere hoofdfuncties 
met de HAC als sub-
/nevenfunctie? Wat zijn 
deze andere 
hoofdfuncties zoal?
5. Wat is het mandaat van 
de HAC?
6. Zijn uitspraken van de 
HAC bindend dan wel 
onherroepelijk of beide?

provinciale staten.

Antwoord 2
De HAC bestaat uit onafhankelijke leden die niet in dienst zijn bij 
de provincie (zie de namen in jaarverslag, bijlage A).

Antwoord 3
Het gaat om onafhankelijke leden die een functie elders 
bekleden. Het gaat om o.a. advocaten, een universitair docent 
en jurist bij het ministerie.

Antwoord 5 (in de vragen is nr 4 overgeslagen)
Op grond van artikel 2 van de Verordening hoort en adviseert de 
HAC met betrekking tot bezwaarschriften op grond van de wet 
tegen besluiten van gedeputeerde staten of provinciale staten 
en is voorts belast met de behandeling van en advisering over 
klaagschriften als bedoeld in titel 9.1. van de Algemene wet 
bestuursrecht.

Antwoord 6
De HAC brengt advies uit aan gedeputeerde staten en 
provinciale staten. Het is een advies waarvan afgeweken kan 
worden door gedeputeerde staten en provinciale staten. Op 
grond van artikel 7:13, zevende lid van de Algemene wet 
bestuursrecht dienen gedeputeerde/ provinciale staten wel te 
motiveren waarom ze afwijken van het advies van de HAC.
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6 PvdD/Kos
tic

8b Mw. Zaal Economie: Brief GS 
aan PS inz. 
Uitvoeringsagenda 
Economie 2021-
2023;

1. Klopt het dat de 
basis van dit 
Uitvoeringsagenda, get 
Strategisch Beleidskader 
Economie, al uit 2016 
dateert, vastgesteld door 
een vorig college en PS?
2. Klopt het dat zo’n 
Strategisch Beleidskader 
meestal na een paar (4) 
jaar wordt herzien, 
waarbij primair PS als 
kadersteller aan zet is?
3. “Voor de 
transitieopgaven gaat het 
om de afspraken uit het 
Klimaatakkoord, de 
energietransitie, de 
transitie naar een 
circulaire economie en de 
uitvoering van de 
Voedselvisie.”

Horen hier ambities voor 
natuur en versterken en 
uitbreiden van 
natuurinclusieve 

1. Ja dat klopt.

2. Nee, dat hoeft niet zo te zijn. Echter, meestal zijn 
beleidsstukken een combinatie van een strategisch deel en een 
uitvoeringsdeel. Zo’n gecombineerd beleid wordt dan wel vaak 
bij het aantreden van het nieuwe college en de nieuwe staten 
herzien. Een reden om het strategisch deel te scheiden van het 
uitvoeringsdeel is om voor een langere tijd dan 4 jaar de 
strategische hoofdlijnen van het beleid vast te houden en 
flexibiliteit van beleid in het uitvoeringsdeel vorm te geven.  

3. Ja, ambities voor natuur en leefomgeving horen daar ook bij, 
bijvoorbeeld in onderdelen van de uitvoeringsregeling HIRB en 
de Voedselvisie.

4. Ja, we hebben, ter informatie, het eindrapport van het 
participatietraject bijgevoegd. In dit rapport staat een lijst van 
geïnterviewden.

5. Nee, zie ook het antwoord onder vraag 3, de 
Uitvoeringsagenda gaat voornamelijk uit van de 
transitieopgaven vanuit klimaat, energie, circulaire economie, 
stikstof en voedsel. Daar waar biodiversiteit onderdeel uitmaakt 
van provinciaal beleid en relevant is voor de Uitvoeringsagenda, 
wordt dit meegenomen.
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leefomgeving bij?

4. “Deze 
uitvoeringsagenda is 
mede tot stand gekomen 
door een 
participatietraject met de 
belangrijkste stakeholders 
van de provincie waarbij 
digitale groepsgesprekken 
hebben plaatsgevonden. “

Kunt u een overzicht 
sturen van actoren die 
input hebben geleverd?

5. We zien geen 
biodiversiteit/natuur 
genoemd onder 
transitieopgaven, terwijl 
internationale 
wetenschappers 
waarschuwen dat de 
biodiversiteitscrisis zo 
mogelijk nog ergers dan 
klimaatcrisis en dat we 
beide crises in samenhang 

6. Groei van bedrijfsvestigingen is in de systematiek van de 
barometer W&W beoordeeld als een positieve ontwikkeling 
omdat in het algemeen daaruit ook groei van werkgelegenheid 
volgt.

7. De focus van de Uitvoeringsagenda is het stimuleren van 
activiteiten die bijdragen aan de verduurzaming van de 
economie, het effect daarvan is in het algemeen ook een 
positieve impact op de leefomgeving.

8. Wij monitoren met Agrimatie Noord-Holland de 
milieuprestaties 
https://www.agrimatie.nl/NieuwsDetail.aspx?subpubID=2518&it
emid=7740
agrimatie Noord-Holland
De tuinbouwsector werkt ketenbreed aan standaardisatie van 
het berekenen van de milieuvoetafdruk. In de sierteelt, de 
bollenteelt bomenkwekerij zijn kwekers aan de slag met 
rapportages en benchmarking. (voorbeeld: MPS-groep 
ontwikkelt footprints, o.a. carbon en water.)
Zuivelorganisaties werken aan verduurzaming, klimaatneutrale 
productie en ketenbrede footprints (bijvoorbeeld 
https://www.arla.nl/klimaatneutraal/arla-biologisch-is-
klimaatneutraal 
Kennisorganisaties zoals WUR publiceren over footprints. 
Het gaat veelal over de milieuafdruk van footprints van 
producten en  van producenten en dat is niet op gebiedsniveau.

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.agrimatie.nl%2FNieuwsDetail.aspx%3FsubpubID%3D2518%26itemid%3D7740&data=04%7C01%7C%7C5a9c5879035941c4bb9808d96d5b52eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637661061259820871%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=gQXaq0oxPWig9eeC4NsJG%2FOgs9A9YCk6MvX1422vKic%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.agrimatie.nl%2FNieuwsDetail.aspx%3FsubpubID%3D2518%26itemid%3D7740&data=04%7C01%7C%7C5a9c5879035941c4bb9808d96d5b52eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637661061259820871%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=gQXaq0oxPWig9eeC4NsJG%2FOgs9A9YCk6MvX1422vKic%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.agrimatie.nl%2FNieuwsDetail.aspx%3FsubpubID%3D2518%26itemid%3D7740&data=04%7C01%7C%7C5a9c5879035941c4bb9808d96d5b52eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637661061259830867%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=jdj%2FLFWpyhXwqxNSjR36puLsyFk7qILkGVy83BwEIrU%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.arla.nl%2Fklimaatneutraal%2Farla-biologisch-is-klimaatneutraal&data=04%7C01%7C%7C5a9c5879035941c4bb9808d96d5b52eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637661061259830867%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=37jhdPN3wn9lSknSVv3i292dfY6yAMBg5bC6zPr52NA%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.arla.nl%2Fklimaatneutraal%2Farla-biologisch-is-klimaatneutraal&data=04%7C01%7C%7C5a9c5879035941c4bb9808d96d5b52eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637661061259830867%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=37jhdPN3wn9lSknSVv3i292dfY6yAMBg5bC6zPr52NA%3D&reserved=0
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moeten gaan aanpakken.

Gaat het 
Uitvoeringsagenda uit van 
de noodzaak voor een 
economie die 
tegelijkertijd bijdraagt aan  
zowel het bestrijden van 
klimaatcrisis als 
biodiversiteitscrisis, zoals 
aangeraden door 
internationale 
wetenschappers op VN-
niveau (IPBES + IPCC)?

6. Onderdeel van 
Barometer Brede 
Welvaart en Welzijn is 
o.a. indicator “:Groei 
bedrijfsvestigingen”. 

Waarom is groei van 
bedrijfsvestigingen an sich 
‘’positief”, terwijl hier in 
theorie ook sprake kan 
zijn van groei van 
vestiging van bedrijven 

9. In de bijlage treft u  nogmaals de Leidraad aan. Deze is  in 
november 2020 al naar uw Staten verzonden.
 
10. Wij zetten daarop in omdat in het MKB vaak de kennis en 
menskracht ontbreekt om zich op internationale markten te 
oriënteren terwijl de regionale en nationale markt voor hen een 
bekend terrein is.

11. Ja, de inzet op eiwittransitie is onderdeel van de 
Uitvoeringsagenda. In de Voedselvisie en de Uitvoeringsagenda 
is de eiwittransitie en onze inzet benoemd.
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die welzijn, milieu, 
klimaat, natuur etc. 
schaden en dat dus niet 
past in het idee van brede 
welvaart? 

7. “De 
Uitvoeringsagenda 
Economie richt zich 
primair op het versterken 
van vestigingsfactoren 
omdat dit het beste 
aansluit bij onze rol, 
bevoegdheden en 
instrumenten. Met het 
versterken van het 
vestigingsklimaat 
verwachten we daarom 
de meeste beleidsimpact 
te hebben en daarmee 
clusters te kunnen 
versterken.”

Is onderdeel hiervan ook 
alleen focus op 
aantrekken en stimuleren 
van bedrijven/activiteiten 
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die ook een positieve 
impact hebben op de 
leefomgeving?

8. Wat is de 
milieuvoetafdruk (impact 
op natuur, bodem, water, 
klimaat, gezondheid) van 
de Noord-Hollandse 
sierteelt- en bollensector? 
Wat weet de provincie 
daarvan?
9. De provincie 
hanteert een leidraad 
voor internationale zaken.
Kunt u die sturen?
10. “Wij willen het 
Noord-Hollandse MKB 
ondersteunen dat zich 
internationaal wil 
oriënteren.”
Wat is de reden om 
specifiek op MKB in te 
zetten die zich 
internationaal wil 
oriënteren, i.p.v. bijv. 
nationaal of regionaal? 
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(gezien we tegelijkertijd 
ook voor op korte ketens 
en meer regionale 
economie willen inzetten)
11. “Een sterke en 
duurzame agrosector”
Is inzet op groene 
eiwittransitie (transitie 
naar meer plantaardig en 
minder dierlijke eiwitten), 
gezien het grote belang 
hiervan voor het 
bestrijden van 
verschillende crises en de 
bijdrage aan mondiale 
voedselvraagstuk

7 PvdD/Kos
tic

8c Mw. Zaal Europa: Brief GS inz. 
kaderstellende 
notitie voor de 
Europastrategie 
2022-2030

De Europastrategie zal 
van 2022 tot en met 2030 
van kracht zijn.”  
1. Klopt het dat PS de 
strategie altijd tussentijds 
zou kunnen wijzigen?

2. “De activiteiten in 
de Europastrategie 
dragen bij aan het 
behouden en versterken 

1. Ja dat klopt

2. a. De economische concurrentiepositie is bedoeld in de 
context van internationale handel en vestigingsklimaat. Het 
houdt in dat de Noord-Hollandse economie kan blijven 
concurreren met goederen en diensten van andere landen en 
regio’s en aantrekkelijk is voor de vestiging van bedrijven. Dit is 
onder andere afhankelijk van de prijs en kwaliteit van producten 
die worden bepaald door factoren als arbeid, infrastructuur, 
natuurlijke omstandigheden en sociale- en economische 
stabiliteit.  
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van de economische 
concurrentiepositie en 
het vestigingsklimaat van 
de provincie.”

a) Wat houdt precies die 
economische 
concurrentiepositie in? 
b) Waarom moet het 
versterkt worden? 
c) Wordt dit zo 
geïnterpreteerd dat dit 
doel van 
behouden/versterken van 
de concurrentiepositie 
niet ten koste mag gaan 
van leefbaarheid, natuur, 
klimaat en biodiversiteit?

3. Gaat dit 
economisch beleid en 
bijbehorende Europese 
inzet ervan uit dat 
(voortdurende) 
economische groei 
noodzakelijk is voor het 
verbeteren van welzijn?

b. Dit is een politieke vraag.

c. Zoals in de kaderstellende notitie staat geschreven zijn 
‘gezonde leefomgeving’ en ‘economie’ de overkoepelende 
thema's waaraan de Europastrategie Noord-Holland dient bij te 
dragen. Dit betekent dat de activiteiten in de Europastrategie 
steeds dienen bij te dragen aan deze overkoepelende doelen en 
elkaar dienen te versterken. 

3. Dit is politieke vraag.

4. a.  De inzet van de Europastrategie is erop gericht om het 
Europees beleid te volgen en Europa optimaal te laten bijdragen 
aan de uitvoering van provinciaal beleid. De Europastrategie 
baseert zich dus op vastgesteld provinciaal beleid. De doelen en 
principes op het gebied van slimme, schone en veilige mobiliteit 
zijn terug te vinden in het Perspectief Mobiliteit (vastgesteld 
door PS op 31 juli 2021).  

b. In het Perspectief Mobiliteit wordt inderdaad een koppeling 
gemaakt tussen de mobiliteitsopgave en biodiversiteit. 
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4. “In de 
Europastrategie zal 
worden ingezet op 
slimme, schone en veilige 
mobiliteit.”
a) Wordt ook daar waar 
mogelijk ingezet op zoveel 
mogelijk veiligheid voor 
dieren (bijv. inzet op 
slimmer inrichten infra en 
gebruiken van slimme 
technologie om 
aanrijdingen met dieren 
te voorkomen)?
b) Wordt ook ingezet aan 
de koppeling met zoveel 
mogelijk versterking van 
biodiversiteit (daar waar 
mogelijk en in het kader 
van integraal beleid)?

5. Onder paragraaf 
Land-en tuinbouw: 
Er worden alleen 
vermeende positieve 
aspecten geschetst. 

Daarnaast is de integraliteit met biodiversiteit ook benoemd in 
de kaderstellende notitie Europastrategie onder het 
overkoepelende thema ‘Gezonde Leefomgeving’.  

5. Dit is een politieke vraag.

6. a. In de afgelopen jaren hebben GS elk jaar een rapportage 
aan PS gestuurd over de voortgang van de Europese activiteiten. 
Daarin zijn ook korte beschrijvingen met lobbydoelen 
opgenomen. Deze rapportages zijn terug te vinden op ibabs. 

b. Zie antwoord op vraag 6a. In de rapportages zijn ook onze 
belangrijkste samenwerkingspartners terug te vinden.

7. Ja, in de Voedselvisie en de Uitvoeringsagenda is de 
eiwittransitie en onze inzet benoemd. Daarnaast is de het ook 
opgenomen in de Europese Boer-tot-bord-strategie en het 
nieuwe Europese Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) en 
het bijbehorende Nationaal Strategisch Plan. Dit past daarmee 
binnen de specifieke prioritaire onderwerpen, zoals beschreven 
in kaderstellende notitie.  

8. Nee, dat wordt hier niet bedoeld. We zien dat niet als een 
specifieke Noord-Hollandse uitdaging.



Technische vragen cie  EFB  06-09.2021

n
r

Partij en 
indiener

Pun
t

Gedeputeer
de

Onderwerp Vraag Antwoord

Waarom worden niet de 
milieuvoetafdruk en 
(maatschappelijke) kosten 
van ons huidige land- en 
tuinbouw sector niet ook 
geschetst hier, voor een 
volledig beeld?

6. “In Europees 
verband heeft Noord-
Holland zich de afgelopen 
jaren ingezet om 
innovatie en 
duurzaamheid in de land-
en tuinbouw sector te 
stimuleren. Door het 
delen van kennis, 
opzetten van 
lobbytrajecten en 
aangaan van 
samenwerkingen met 
partners heeft Noord-
Holland in Brussel op dit 
dossier een stevige positie 
opgebouwd.”

a) Welke lobbytrajecten 
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zijn precies ingezet? Kunt 
u ons een lijstje met korte 
beschrijving en doel 
sturen van afgelopen paar 
jaar? 
b) Met welke partners zijn 
samenwerkingen precies 
aangegaan?

7. Hoort bij de inzet 
onder land-en tuinbouw 
ook het lobbyen voor 
groene eiwittransitie 
(volgens wetenschap 
onmisbare stap om 
klimaat – en natuurdoelen 
te halen) en het pakken 
van kansen op dat gebied 
in de EU (zoals het tijdig 
signaleren van Europese 
subsidiemogelijkheden, 
zodat innovatieve 
projecten en bedrijven, 
die bijdragen aan de 
groene eiwittransitie, 
daarvan kunnen 
profiteren)?
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8. Hoort bij de inzet 
onder land- en tuinbouw 
ook inzet op Europees 
niveau voor maximale 
transparantie en eerlijke 
informatie naar burgers 
toe over bijv. de 
voedselvoetafdruk en 
gevolgen voor 
dierenwelzijn?

8 D66/mw. 
Kapitein

6a CdK Samenwerkingsafspr
aken MRA

1. Bladzijde 39 
samenwerkingsafspraken 
MRA: “het proces van 
‘wensen en opvattingen 
via de weg college, 
commissie en vaststelling 
in raad/Staten wordt 
slechts gebruikt bij 
besluitvorming over de 
MRA-agenda, de 
vierjaarlijkse 
meerjarenbegroting en 
specifiek aangewezen 

Antwoord 1
Het tekstgedeelte waarvan deze passage deel uitmaakt is 
bedoeld om duidelijker dan tot nu toe het geval is, aan te geven 
wie binnen de MRA-samenwerking op welke momenten waarbij 
betrokken is. De MRA-samenwerking is primair een regionale 
netwerksamenwerking van bestuurders, waarvoor raden en 
Staten de kaders aangeven. Niet de MRA schrijft de procedure 
voor PS voor, maar PS is daar zelf verantwoordelijk voor. De 
verbetering wordt gezocht in het explicieter aangeven op welke 
momenten raden en Staten bij het MRA-proces betrokken gaan 
worden. U hebt altijd de mogelijkheid tussentijds te sturen door 
het gesprek aan te gaan met uw eigen bestuurders over de 
inbreng van de provincie in de MRA. 
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onderwerpen uit de 
Termijnagenda”.  
Hoe moeten wij dit het 
woordje “slechts” 
interpreteren? Betekent 
dit dat wij als Staten 
daarna geen 
mogelijkheden meer 
hebben om tussentijds bij 
te sturen?  Wordt hier 
niet “tenminste” of 
“minimaal” bedoeld? 
Kunt u toelichten hoe dit 
een verbetering van de 
positie van raden en 
staten inhoudt. 
2. Is de PS motie van 
17 mei meegenomen in 
de stukken die we nu 
behandelen. Zo nee, 
waarom (nog) niet, zo ja, 
hoe is invulling gegeven 
aan de volgende punten 
uit het dictum: 
a. Voorafgaand aan 
een MRA AV de 
voorliggende agenda te 

Antwoord 2
Hetgeen in de motie van 17 mei naar voren is gebracht, loopt in 
veel opzichten parallel aan de wensen die ook door de raden van 
deelnemende gemeenten naar voren zijn gebracht, te weten: 
verheldering van de positie van volksvertegenwoordigers bij de 
MRA-samenwerking, betere terugkoppeling van wat er met de 
inbreng gedaan is, versterking deelregionale samenwerking. Dit 
is in het voorliggende stuk opgenomen bij ondermeer de 
tekstgedeelten B3, deel C, en bij de daaropvolgende 
werkafafspraken (met name de punten 2.4 en 2.7).  
Overigens is dit voorliggende eerste concept opgesteld door het 
MRA-bureau, en niet door de provincie Noord-Holland zelf, en is 
dit concept nog geheel open voor wijzigingen en aanvullingen. 
Daarin hebben alle MRA-deelnemers evenveel zeggenschap.  

Antwoord 3
Dit platform-overstijgende streven beoogt om meer integraliteit 
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agenderen en de 
opvattingen van der 
Staten van Noord-Holland 
op te halen en mee te 
nemen als inbreng; 
b. Na afloop van de 
AV een schriftelijke 
toelichting te geven over 
de beraadslagingen en de 
inzet en uitkomsten van 
de door de Staten 
ingebrachte opvattingen; 
c. In het 
samenwerkingsvoorstel 
op te nemen dat ook bij 
(aanleidingen voor) 
mogelijk nieuwe 
agenderingen altijd 
expliciet wordt 
overwogen of en zo ja hoe 
de Staten van Noord-
Holland worden 
betrokken 
3. Pagina 5/6 van de 
samenwerkingsafspraken. 
“In het bestuur van de 
MRA worden de meer 

en samenhang van diverse inhoudelijke onderwerpen tot stand 
te brengen en ook sector-overstijgend te zijn.
Op blz. 11 staan hier voorbeelden van genoemd bij de 
overkoepelende ambities die als richtsnoer en kompas voor de 
MRA als zodanig zouden moeten gelden. Een ander voorbeeld is 
de lobbybrief die vanuit de MRA is gestuurd aan de informateur.

Antwoord 4
Provincies hebben inderdaad per definitie altijd een wat bredere 
scope dan een individuele gemeente. De MRA is echter niet 
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strategische en integrale 
afwegingen gemaakt, die 
veelal platform 
overstijgend zijn.”  Op 
bladzijde 16: De 
vergaderingen van de AV 
gaan niet over 
inhoudelijke 
onderwerpen: deze zijn 
belegd bij de platforms, 
de portefeuille overleggen 
en het Bestuur”. 
Wat wordt bedoeld met 
“meer strategische en 
integrale afwegingen, die 
veelal platform 
overstijgend zijn” ?  Wat 
voor soort besluiten zijn 
dit? Kunt u hier 
voorbeelden van geven? 
4. Pagina 17 ”Het 
bestuur heeft als taak o.a. 
boven de deelbelangen 
uit te stijgen en bredere 
ontwikkelingen die voor 
de MRA van strategisch 
belang zijn te signaleren”. 

hetzelfde als PNH of Flevoland, maar omvat het zuidelijk deel 
van onze provincie, en weliswaar een flink deel van Flevoland 
maar toch ook weer niet die gehele provincie.

Antwoord 5
In principe niet. De afstemming met die gemeenten m.b.t. 
provinciale thema’s verloopt in feite net zo als met alle andere 
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Is dit niet juist de taak 
voor ons als provincie? [ 
zie opmerking met mijn 
mening] 
Speelt dit mogelijk alleen 
als het gaat om 
afstemming tussen de 
provincies Flevoland en 
Noord Holland? 
5. Heeft de provincie 
nog een rol bij de 
deelregio’s (pagina 12)? 
Zo ja, welke? 
Of geen enkele? Hoe 
verloopt dan de 
afstemming tussen de 
provincie en de 
deelregio’s als het gaat 
om provinciale thema’s? 
6. Op pagina 18 
wordt zowel geschreven 
dat het bestuur niet werkt 
met vervangers als over 
wie de vervangers zijn bij 
vertrek (tweede 
bulletpunt). Wat wordt 
hier bedoeld? 

Noord-Hollandse gemeenten

Antwoord 6
Daar wordt mee bedoeld dat zolang iemand hierin zitting heeft, 
diegene bij absentie niet voor de desbetreffende vergadering 
kan worden vervangen, maar wanneer diegene terugtreedt, er 
een vervanger wordt aangezocht.

Antwoord 7
De platforms hebben een wat meer uitgewerkte rol, ook voor 
wat betreft de ambtelijke ondersteuning en het werkbudget. 
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7. Wat is het verschil 
tussen een platform en 
een 
portefeuillehoudersoverle
g? Wat wordt verschillend 
in de werkwijze? Welke 
platforms gaan ingesteld 
worden? Aan hoeveel 
platforms en 
portefeuillehoudersoverle
ggen wordt gedacht? 
8. Bladzijde 21, 
n.a.v. een na laatste bullet 
point: wanneer zijn de 
MRA deelnemers 
verplicht om of wanneer 
worden ze geacht hun 
onderlinge 
samenwerkingen via de 
MRA te laten verlopen?  

Portefeuillehoudersoverleggen zijn meer gericht op de 
voortgang van één uitvoeringslijn, zoals landschap of bouwen en 
wonen. In de bestaande platforms en 
portefeuillehoudersoverleggen zijn vooralsnog geen wijzigingen 
aangebracht.

Antwoord 8
De deelnemende gemeenten (en twee provincies) zijn nergens 
toe verplicht. De MRA kan ook geen verplichtingen opleggen. 
Maar wanneer zij met een aantal overheden samen een eigen 
programma willen opzetten, bijvoorbeeld t.a.v. een onderwerp 
dat enkele MRA-overheden specifiek betreft maar anderen wat 
minder, dan zullen die overheden daar zelf geld en ambtelijke 
inzet voor bij elkaar moeten leggen.


